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Zápis z 3. zasedání Vědecké rady Vysoké 
školy ekonomické v Praze konané dne 
30. května 2023 

 
 

 Jméno Podpis Funkce/útvar 

Zapsala: Ing. Martina Sušánková 

 
 
 
 

vedoucí OVV 

Schválil: doc. Ing. Pavel Hnát, Ph.D.  
prorektor pro 
pedagogickou činnost a 
řízení kvality 

 
 
Přítomni: dle prezenční listiny 
  
Program: 

1. Předání docentských jmenovacích dekretů  
2. Projednání Výroční zprávy o činnosti VŠE za rok 2022 
3. Projednání žádosti o prominutí předchozího jmenování docentem jako předpokladu k zahájení řízení ke 

jmenování profesorem podanou uchazečem Ing. Pavlem Částkou, Ph.D., profesorem na University of 
Canterbury 

4. Projednání Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 
VŠE za rok 2022 

5. Různé 
  

Úvod 

Úvodem doc. Ing. Pavel Hnát, Ph.D., prorektor pro pedagogickou činnost a řízení kvality informoval přítomné o jeho 
pověření rektorem VŠE doc. Ing. Petrem Dvořákem, Ph.D., řízením Vědecké rady Vysoké školy ekonomické v Praze 
(dále jen VR VŠE), jelikož rektor VŠE je na pracovní cestě v rámci jednání strategického výboru CEMS. Prorektor 
Hnát přivítal členy VR VŠE a seznámil je s programem.  

   

1. Předání docentských jmenovacích dekretů  

Prorektor pro vědu, výzkum a doktorské studium prof. Ing. Mgr. Martin Lukeš, Ph.D., představil nově jmenované 
docenty: 
 

o doc. Ing. Petr Janeček, Ph.D., 
o doc. Mgr. et Mgr. Ing. Štěpán Bahník, Ph.D. 

 
Prorektor Hnát předal přítomným novým docentům jmenovací dekrety a poblahopřál jim k dosažení vědecko-
pedagogického titulu docent. 
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2. Projednání Výroční zprávy o činnosti VŠE za rok 2022 

 
Prorektor doc. Ing. Ota Novotný, Ph.D., seznámil přítomné s nejdůležitějšími body Výroční zprávy VŠE za rok 2022, 
která se připravuje každoročně a následně prochází schvalovacím řízením. Výroční zpráva VŠE je v souladu se 
strategickým záměrem VŠE a tvoří ji textová a tabulková část. Prorektor Novotný poděkoval za zaslání připomínek 
k materiálu Výroční zprávy VŠE zaslané členům VR VŠE v květnu e-mailem, které byly zapracovány. Finální materiál 
Výroční zprávy VŠE byl 11 dní před 3. zasedáním členům VR rozeslán jako podklad k závěrečnému projednání a 
schválení na 3. zasedání.  

Prorektor Hnát se dotázal, zda jsou ještě nějaké další připomínky, zmínil, že jeden dotaz byl zaslán korespondenčně, 
a to k rozdílům v odměňováni mezi muži a ženami na VŠE. Prorektor Hnát uvedl, že problematikou se zabýval audit 
rovných příležitostí, na jehož základě byl na konci roku 2022 zveřejněn Plán rozvoje rovných příležitostí na VŠE. 
Auditní zpráva je zveřejněna na intranetu VŠE, akční plán pak na veřejné internetové stránce VŠE. V materiálu jsou 
uvedeny platové rozdíly mezi muži a ženami, kdy byl zjištěn rozdíl 10,1 %, což je pod republikovým průměrem. Dle 
ekonometrické analýzy jsou na řadě fakult rozhodujícím faktorem spíše dosažené akademické funkce. Největší 
rozdíl byl zjištěn ve věkové kategorii 30-39 let, což také odpovídá obecným trendům a na VŠE souvisí zejména 
s podporou včasného zahajování habilitačního řízení. Ing. Helena Horská, Ph.D., poděkovala za odpověď.  

Prorektor Hnát požádal VR VŠE o veřejné hlasování k předloženému materiálu. Bylo přítomno 29 členů oprávněných 
hlasovat. 
Výsledek hlasování: 

jednomyslně schváleno 
 

Schválené usnesení:  
„VR VŠE ke dni 30. 5. 2023 projednala Výroční zprávu o činnosti VŠE za rok 2022“.  
 

3. Projednání žádosti o prominutí předchozího jmenování docentem jako předpoklad k zahájení řízení ke jmenování 
profesorem podanou uchazečem Ing. Pavlem Částkou, Ph.D., profesorem na University of Canterbury 

Prorektor Lukeš uvedl, že zahájit řízení ke jmenování profesorem bez předchozího habilitačního řízení umožnuje 
legislativa. Na tomto základě byla zpracována a schválena aktualizace vnitřního předpisu „Řád habilitačního řízení 
a řízení ke jmenování profesorem na Vysoké škole ekonomické v Praze“, je tedy možné, aby členové VR VŠE 
hlasovali o udělení této výjimky. Informoval o obdržené žádosti, představil Ing. Pavla Částku, Ph.D., jeho současné 
působení v zahraničí jako profesor a proděkan pro vědu na University of Canterbury, která je držitelem EQUIS, 
AASCB, AMBA. Dále představil činnost v daném oboru (ISO), jeho publikační činnost a pedagogické, výzkumné 
zkušenosti a spolupráci s praxí. Požádal členy VR VŠE o vyjádření, zda souhlasí s udělením výjimky. Pokud bude 
usnesení přijato a rektor na jeho základě předchozí jmenování docentem jako předpokladu k zahájení řízení ke 
jmenování profesorem uchazeči promine, bude na FPH zahájeno řízení ke jmenování profesorem. 

Prorektor Hnát uvedl, že pro schválení je třeba nadpoloviční většina všech členů VR VŠE. Je možné hlasovat jak 
veřejně, tak tajně, obě varianty jsou připraveny, dotázal se, zda k veřejnému hlasování má někdo z členů VR VŠE 
výhrady. K této formě hlasování nebyly připomínky.  

V rámci diskuse vystoupili: 

• prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., který se dotázal, proč není uplatněn titul mimořádného profesora; 

o prorektor Lukeš uvedl, že se přepokládá, že Ing. Částka, Ph.D. bude působit v ČR, proto se postupuje 

takto;  

• prof. Ing. Petr Musílek, Ph.D., uvedl, že se domnívá, že titul mimořádného profesora nemá VŠE upraven;  

• prof. Ing. Hana Machková, CSc., zmínila spolupráci a společné profesní plány. 
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Prorektor Hnát požádal VR VŠE o veřejné hlasování k předložené žádosti. Bylo přítomno 29 členů oprávněných 

hlasovat. 

 

Výsledek hlasování: 

27 pro návrh, 2 jiný projev vůle 

 
 
Schválené usnesení:  

„Vědecká rada VŠE souhlasí s návrhem na prominutí předchozího jmenování docentem uchazeče Ing. Pavla Částky, 
Ph.D., jako předpokladu k zahájení řízení ke jmenování profesorem v oboru Management a manažerská ekonomie“ 

 

Na zasedání VR VŠE se zdržením přišli: doc. Ing. Svatopluk Kapounek, Ph.D., a Ing. Martin Jahn, MBA. Počet 

přítomných byl zvýšen na 31. 

 

 

4. Projednání Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností VŠE 
za rok 2022 

Prorektor Hnát uvedl, že materiál byl členům VR VŠE zaslán, jsou v něm zapracovány zásadní úkoly, které jsou 
důležité pro rozvoj systému řízení a hodnocení kvality na VŠE. V tomto směru byly provedeny aktualizace postupů 
a vnitřních předpisů, organizační změn, (např. zřízení Oddělení řízení kvality) a další kroky, které jsou v dodatku 
popsány. 
 
V rámci diskuse vystoupili: 

 

• Dr. h.c. prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD., uvedl, že materiál je kvalitně zpracovaný a posouvá činnosti dopředu. 

Vyzdvihl zřízení nového studijního programu Fintech, který je předpokladem pro další rozvoj spolupráce se 

zahraničním;  

• prorektor Hnát upřesnil, že studijní program Fintech vznikl v rámci projektu Národního plánu obnovy, v rámci 

kterého VŠE připravuje celkem tři studijní programy. 

 
Prorektor Hnát požádal VR VŠE o veřejné hlasování k předloženému materiálu. Bylo přítomno 31 členů oprávněných 

hlasovat. 

Výsledek hlasování: 

jednomyslně schváleno 
 

Schválené usnesení:  

 

„Vědecká rada projednala Dodatek ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících 
činností Vysoké školy ekonomické v Praze.“ 
 

5. Různé 

• prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., se dotázal, jaká stanoviska chystá VŠE k otázce umělé inteligence (AI)  

o prorektor Hnát odpověděl, že na VŠE vznikla na jaře poradní skupina rektora, která se AI zabývá. Dále VŠE 
provedla dotazníkové šetření, kde odpovědělo okolo 2 000 studentů a 450 akademiků. Jde o pilotní projekt 
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ve spolupráci s firmou Strateggo, kdy stejné šetření má být uskutečněno i na VUT v Brně. Dotazník obsahuje 
také otázky ohledně etiky využití AI ve vzdělávání a vědě.  Podle prorektora Hnáta má VŠE povinnost naučit 
studenty s AI pracovat. Dále prorektor Hnát uvedl, že VŠE i v této oblasti sleduje vývoj na zahraničních 
institucích, které do oblasti digitalizace a modernizace výuky věnuji nesrovnatelně vyšší finanční 
prostředky. Ohledně normotvorby uvedl, že v tuto chvíli VŠE nechce tvořit závazný předpis, jelikož se vše 
rychle vyvíjí a zneužití AI řeší standardně přes disciplinární řízení.  V rámci intranetu se studentům VŠE v této 
oblasti poskytují informace ze světa a téma AI bude ještě více začleněno do vzdělávání. 

o prorektor Lukeš doplnil, že ve věci AI se VŠE ráda přidá k pracovní skupině, ve které je zapojena UK, za 
účelem formulace společného stanoviska; 

• prof. Mgr. Jiří Špalek, Ph.D., se dotázal, jaký je názor na dopad rozvoje generativní umělé inteligence na psaní 
kvalifikačních prací; 

o prorektor Hnát odpověděl, že v květnu byla na VŠE schválena změna státních zkoušek na VŠE, včetně 
aktualizace Studijního a zkušebního řádu. Dojde ke spojení obhajoby s odbornou rozpravou, navýšila se 
kreditová dotace ECTS (dříve byla obhajoba závěrečná práce hodnocena 6 ECTS, nyní se zvyšuje na 
magisterském stupni na 18, započítávat se budou i metodické semináře). Některé fakulty zvažují zrušení 
bakalářské práce s tím, že aktuálně analyzují typy písemných prací, které student vypravuje v rámci studia. 

• PhDr. JUDr. Karel Šimka, Ph.D., LL. M, se zajímal o možnost zpracování diplomových prací jako reálných 
případových studií z businessu v reakci na rozvoj AI; 

o prorektor Hnát odpověděl, že případová studie je validní možností diplomové práce, ale z druhé strany je 
také tlak na to, aby text byl dostatečně akademický (metody vědecké práce, kritické shrnutí literatury)., 
VŠE usiluje o mezinárodní akreditaci AACSB, která nás zavazuje ke sledování naplnění cílů učení, mezi 
nimiž má VŠE mj. kritické myšlení, komunikační dovednosti a schopnosti posoudit etický rozměr 
zkoumané problematiky. 

 
 

• Další termíny zasedání Vědecké rady:  
 

21. 11. 2023 od 13.00 

zasedání bude dále pokračovat od 16:00 slavnostní vědeckou radu u příležitosti 70. výročí VŠE 

 

Prorektor Lukeš doplnil, že se očekávají pravděpodobně dvě jmenovací řízení a požádal přítomné o účast.  

 


